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Készült: Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2021. szeptember 30-ai rendes nyilvános ülésén.  

 

Az ülés helye: Városháza Díszterme (5400 Mezőtúr, Kossuth Lajos tér 1. I. emelet 9.)   

 

Jelen vannak: Herczeg Zsolt polgármester, Szűcs Dániel alpolgármester, Batta Attila Viktor 

képviselő, Harmat Mihályné, Kovács Attila képviselő, Kovács Mihály képviselő, Kovács Péter József 

képviselő, Kötél János képviselő, Patkós Éva, Patkós Lajos, Rózsa Endre Bertalan képviselő, dr. 

Siposné Varga Ildikó képviselő.   

 

dr. Enyedi Mihály jegyző, dr. Balla Vilmos aljegyző, Nagy Sándor osztályvezető, Boross Boglárka 

osztályvezető, Biriszló Beáta osztályvezető, Szabó Péter osztályvezető-helyettes, Pappné Juhász 

Emília ügyvezető,  Bordács László ügyvezető, ügyvezetője, Vasas István ügyvezető, dr. Rácz Péter 

Béla Mezőtúri Járási Hivatalvezető,  Dóczi Józsefné jegyzőkönyvvezető, Csekő István informatikus 

és 10 fő érdeklődő. 

 

Herczeg Zsolt: Rendes nyilvános és zárt ülésünkön köszöntöm a megjelent városi képviselőket, a 

napirendi pontokhoz meghívottakat. Külön köszöntöm Rácz Péter Béla járási hivatalvezető urat. A 

jelenléti ív alapján megállapítom, hogy az ülés határozatképes, 12 fő képviselő közül jelen van 12 fő. 

Bejelentem, hogy az ülésről hangfelvétel és jegyzőkönyv készül. A jegyzőkönyv hitelesítésére Rózsa 

Endre Bertalan és Patkós Lajos városi képviselőket kérem fel.  

 

Javasolom, hogy a mai ülésünkön a képviselő-testület a 2021. szeptember 24-én kiadott meghívóban 

szereplő napirendi pontokat tárgyalja meg azzal a módosítással, hogy a következő előterjesztéseket 

vegyük fel a nyilvános ülés napirendjére: 

 Mezőtúr Város Településképi védelméről szóló rendelet módosítás kezdeményezéséről; 

 A Mezőtúr, külterület Nagykúria 0177/2 és 0177/3 hrsz.-ú ingatlanokra vonatkozóan elfogadott 

övezeti besorolás tervezett változásának a megyei területrendezési tervben történő módosításának 

kezdeményezéséről; 

 A Mezőtúr, külterület 0642/5, 0658, 0669/1, 0669/2, 0669/3, 0673/1, 0673/2, 0673/3, 0676/6, 

0676/7, 0676/8, 0648/9, 0648/10 hrsz.-ú ingatlanokra vonatkozóan elfogadott övezeti besorolás 

tervezett változásának a megyei területrendezési tervben történő módosításának 

kezdeményezéséről. 

Továbbá a 8. napirendi pontból kerüljön ki az alábbi szövegrész és ne kerüljön megtárgyalásra: 

„a veszélyhelyzet ideje alatt meghozott polgármesteri döntésekről” 

 

Ezekkel a módosításokkal bocsátom szavazásra a napirendet. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal a módosításokat elfogadta és az alábbi határozatot 

hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

131/2021.(IX.30.) képviselő-testületi h a t á r o z a t a 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2021. szeptember 30-ai rendes nyilvános és zárt ülése 

napirendjének jóváhagyásáról 
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Mezőtúr Város Képviselő-testülete - Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 59. § (2) bekezdése alapján – elfogadja a 2021. szeptember 30-ai rendes 

nyilvános és zárt ülése napirendjét. 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzata 2021. évi költségvetéséről szóló 1/2021.(II.4.) rendelete 

módosításához 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester  

 

2. A Kormosné Dr. Simon Zsuzsanna egyéni vállalkozó háziorvossal kötött feladat-ellátási 

szerződés megszűnése 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester  

 

3. A NEVO SPA Kereskedelmi és Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társasággal kötött 

személyes közreműködői szerződés módosítása 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

4. Mezőtúr Város Önkormányzatának honlapjáról szóló döntés meghozatalára 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester  

 

5. A Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2022. évi fordulójához 

történő csatlakozásról, valamint az elektronikus adatbázis használatáról 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

6. Mezőtúr Város 2021. évi nyári rendezvényeinek értékelése 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester  

 

7. A lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és az átruházott hatáskörben 

hozott döntésekről 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

8. Mezőtúr Város Településképi védelméről szóló rendelet módosítás kezdeményezéséről 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester  

 

9. A Mezőtúr, külterület Nagykúria 0177/2 és 0177/3 hrsz.-ú ingatlanokra vonatkozóan 

elfogadott övezeti besorolás tervezett változásának a megyei területrendezési tervben történő 

módosításának kezdeményezéséről 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester  

 

10. A Mezőtúr, külterület 0642/5, 0658, 0669/1, 0669/2, 0669/3, 0673/1, 0673/2, 0673/3, 0676/6, 

0676/7, 0676/8, 0648/9, 0648/10 hrsz.-ú ingatlanokra vonatkozóan elfogadott övezeti 

besorolás tervezett változásának a megyei területrendezési tervben történő módosításának 

kezdeményezéséről 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

11. Tájékoztató a 2021. augusztus 16. – 2021. szeptember 19. közötti időszak fontosabb 

intézkedéseiről és eseményeiről  

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

12. Bejelentések 
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Napirend zárt ülés keretében: 

 

13. A helyi kitüntetések adományozására az október 23-ai ünnepi ülésen 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

14. A lakásbérlők kijelöléséről 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Szűcs Dániel alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Osztályai, Helyben 

6. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

Herczeg Zsolt: Mielőtt rátérünk napirendünk megtárgyalására, egy megemlékezést szeretnék 

javasolni. Nemrég vesztettünk el két nagyon értékes mezőtúri polgárt, először Dr. Debreczeny 

Andrást, díszpolgárunkat, majd Kovács László ügyvezető-helyettes urat, aki a Mezőtúri 

Intézményellátó Kft-nél dolgozott és szolgálta Mezőtúrt. Kérek minden Tisztelt Jelenlévőt, hogy 

emlékük előtt tisztelegjünk egy perces néma felállással.   

(Emlékezés.) 

 

 

1.napirendi pont 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 2021. évi költségvetéséről szóló 1/2021.(II.4.) rendelete 

módosításához 

 

Herczeg Zsolt: A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság 10 igen, 1 nem  szavazattal 

elfogadásra javasolja a rendelet-tervezet elfogadását. 

Az ügyrendi bizottság 3 igen egyhangú szavazattal támogatta a rendelet-tervezet elfogadását.  

 

Kovács Attila: Dr. Jódi Pál egyéni vállalkozó a Hátrányos helyzetű településeken működő mikro- 

kisvállalkozások fejlesztéseinek támogatása című felhívásra benyújtott GINOP-1.2.9-20-2021-01879 

projekt azonosítószámmal pályázata pozitív elbírálásban részesült. A megvalósításhoz 4 233 604 Ft 

összegű önerő szükséges, mely biztosításához az önkormányzat segítségét kérte. Ehhez adta meg a 

segítséget a pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság és az önkormányzat is. Amikor 

a doktor úr igénybe veszi ezt az összeget, akkor a szerződésben le kell majd fektetni, hogy ez az 

összeg a város vagyonát fogja majd gyarapítani.   

   

Herczeg Zsolt: Szavazásra bocsátom a rendelet-tervezetet. 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete 12 igen egyhangú szavazattal megalkotta 

Mezőtúr Város Önkormányzata 2021. évi költségvetése 1/2021.(II.04.) rendelete módosításáról 

szóló 13/2021.(X.01.) önkormányzati rendeletét. 
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2. napirendi pont 

 

A Kormosné Dr. Simon Zsuzsanna egyéni vállalkozó háziorvossal kötött feladat-ellátási 

szerződés megszűnése 

 

Herczeg Zsolt: Az egészségügyi és szociális bizottság 9 igen egyhangú szavazattal támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 

Továbbá a bizottság 9 igen egyhangú szavazattal javasolja a Képviselő-testületnek, vizsgálja meg 

annak a lehetőségét, hogy a Mezőtúr VIII. számú háziorvosi körzetet, mely 2022. január 31. napjával 

szűnik meg, hogyan lehet a praxist a leghamarabb meghirdetni. 

Az Ügyrendi Bizottság 3 igen egyhangú szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását.  

 

Tudomásom szerint akkor hirdetünk meg egy praxist, amikor az azt betöltője elköszön, és a praxisjog 

visszaszáll az önkormányzatunkra. A Doktornő is azon van, hogy keresi az utódját és rendkívül gáláns 

volt az a felajánlása, hogy úgy távozik innen, hogy nem vár el anyagi ellenszolgáltatást a praxisjog 

új gyakorlójától és minden eszközt és berendezést otthagy a rendelőben. Ezúton is köszönjük neki.  

Megadom a szót dr. Siposné Varga Ildikónak. 

 

dr. Siposné Varga Ildikó: Én is ugyanazokat szerettem volna elmondani, amit polgármester úr már az 

előbb elmondott. Jó lenne, ha a praxisra a pályázat minél előbb megfelelő feltételekkel kiírásra 

kerülne.   

 

Szűcs Dániel: Az egészségügyi és szociális bizottság ülésén arról is egyeztettünk, hogy szükségesnek 

tartjuk egy mielőbbi képviselő-testületi munkamegbeszélés összehívását, ahol minden képviselő 

olyan információkhoz is hozzájuthatna, ami esetleg még nincs a birtokában. Bár azt gondoljuk, hogy 

ebben a témában mindenki jól informált. Nemcsak a háziorvosokra gondolok, hanem a 

gyermekorvoslás témaköre is, ahol mindenki által ismert, hogy milyen problémákkal küszködünk a 

II. számú körzetben. Munkamegbeszélés keretében fogunk erről a problémáról beszélni és esetleges 

megoldásokat találni, tekintettel arra, hogy a mai világban orvost találni nem egyszerű feladat. 

Ellenben megpróbálunk minden eszközt megragadni annak érdekében, hogy próbáljunk idehozni 

mind háziorvost, mind esetlegesen új gyermek háziorvost is. Jelenleg a III. gyermek háziorvosi praxis 

üresen áll, ezt helyettesítéssel látja el Dr. Mile Ágota.   

 

Kovács Mihály: Jegyző úr megígérte bizottsági ülésen, megvizsgálja annak a lehetőségét, egyeztetve 

a Kormányhivatallal, hogyan lehet ezt a hat hónapot megelőzően az önkormányzatnak meghirdetni 

úgy, hogy a szerződés csak 6 hónap elteltével léphetne életbe. Itt időhiánnyal fogunk küszködni. 

Januárban Kormosné dr. Simon Zsuzsanna befejezi praxisát, de nekünk a betegek érdekében nagyon 

gyorsan kellene cselekedni és azon túl, hogy igen nehéz orvost szerezni, de meg kell próbálnunk és 

minél hamarabb lépnünk kell.  

 

dr. Enyedi Mihály: Annyit kérnék, hogy várjuk meg, mit fog nyilatkozni a NAK és a Kormányhivatal. 

A jogszabály teljesen egyértelmű, a háziorvos hirdeti, ha lejárt a jogszabályban meghatározott idő, 

akkor mi is hirdethetjük. Egymás mellett két hirdetés fog párhuzamosan futni ugyanarra a körzetre, 

de ezt még le kell egyeztetni a szakhatósággal, hogy van-e rá lehetőség. Ha van, akkor ezt mindenféle 

határozatmódosítás nélkül meg fogjuk tenni.  

 

Herczeg Zsolt: Természetesen érdeklődünk, keressük az orvosokat. Beszéltem már sok mindenkivel, 

aki esetleg nekünk ebben tud segíteni. Dr. Csellár Zsuzsanna kapcsán egyértelművé vált, hogy csak 

akkor tudja az önkormányzat meghirdetni a praxist, ha az már a mi birtokunkban van. Nyilván ez 
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nem azt jelenti, hogy addig nem keressük a doktornőnek az utódját. Szavazásra bocsájtom a határozati 

javaslatot. 

 

A képviselő-testület 12 igen szavazattal – egyhangúlag - az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

132/2021.(IX.30.) képviselő-testületi határozata 

 

A Kormosné Dr. Simon Zsuzsanna egyéni vállalkozó háziorvossal kötött feladat-ellátási 

szerződés megszűnése 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – figyelemmel Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény (a továbbiakban: Mötv) 13. § (1) bekezdés 4. pontjára, valamint az önálló orvosi 

tevékenységről szóló 2000. évi II. törvény továbbá az egészségügyről szóló 1997. évi CLIV. tv. és a 

háziorvosi, házi gyermekorvosi tevékenységről szóló 4/2000.(II.25.) EüM rendelet alapján – az alábbi 

határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete megállapítja, hogy a Mezőtúr VIII. számú 

háziorvosi körzetére vonatkozó, a Kormosné Dr. Simon Zsuzsanna egyéni vállalkozó 

háziorvossal (székhely: 5400 Mezőtúr, Kossuth Lajos u. 7., adószám: 52421462-1-36) 2003. 

június 11. napján kötött feladat-ellátási szerződés 2022. január 31. napjával rendes 

felmondással megszűnik a feladat-ellátási szerződés 15. pontja értelmében.  

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete köszönetét fejezi ki Kormosné Dr. Simon 

Zsuzsanna háziorvosnak a Mezőtúr városban végzett lelkiismeretes munkájáért. 

 

Felelős: Herczeg Zsolt polgármester 

Határidő: azonnal 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Hatósági Osztály 

                                                                    

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Szűcs Dániel alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Egészségügyi és Szociális Bizottság tagjai, Helyben 

6. Ügyrendi Bizottság tagjai, Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Hatósági Osztály, Helyben 

8. Kormosné Dr. Simon Zsuzsanna 5400 Mezőtúr, Kossuth Lajos u. 7. 

9. Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Mezőtúri Járási Hivatal Népegészségügyi 

Osztály, helyben 

10. Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő, 5000 Szolnok, Mikszáth K. u. 3-5. 

11. Képviselő-testület tagjai, Helyben 
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3. napirendi pont 

 

A NEVO SPA Kereskedelmi és Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társasággal kötött személyes 

közreműködői szerződés módosítása 

 

Herczeg Zsolt: Az egészségügyi és szociális bizottság 9 igen egyhangú szavazattal elfogadásra 

javasolja az előterjesztést azzal a kiegészítéssel, hogy a 3. számú gyermek háziorvosi körzetet 

hirdesse meg a gyermekorvosi feladatok ellátása céljából.  

Az ügyrendi bizottság 9 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-

testület részére.  

 

Az egészségügyi és szociális bizottság módosító javaslatát bocsátom szavazásra. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal a módosító javaslatot elfogadta.  

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

133/2021.(IX.30.) képviselő-testületi határozata 

 

A NEVO SPA Kereskedelmi és Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társasággal kötött személyes 

közreműködői szerződés módosítása 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – figyelemmel Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény (a továbbiakban: Mötv) 13. § (1) bekezdés 4. pontjára, valamint az egészségügyi 

ellátásról szóló 2015. évi CXXIII. törvény, az iskola-egészégügyi ellátásról szóló 26/1997. (IX.3.) 

NM rendelet, az egészségügyi szolgáltatások Egészségbiztosítás Alapból történő finanszírozásának 

részletes szabályairól szóló 43/1999. (III.3.) Korm. rendelet, illetve az egészségügyi szolgáltatás 

gyakorlásának általános feltételeiről, valamint a működési engedélyezési eljárásról szóló 96/2003. 

(VII.15.) Korm. rendelet rendelkezései alapján – az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete NEVO SPA Kereskedelmi és 

Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társasággal (4027 Debrecen, Domokos Lajos u. 2. 3. em. 

12.; cégjegyzékszám: 09-09-021555, adószám: 23468551-1-09; képviseli: Dr. Szabóné Dr. 

Nagy Erika Teréz ügyvezető) 2021. augusztus 30. napján az iskola- és ifjúságegészségügyi 

feladatok ellátására vonatkozó személyes közreműködői szerződést a jelen határozat 

melléklete szerint módosítja. 

 

3. Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza Herczeg Zsolt 

polgármestert a szerződésmódosítás aláírására. 

 

4. Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza Herczeg Zsolt 

polgármestert, hogy írjon ki pályázatot a III. számú házi gyermekorvosi körzet 

vonatkozásában a gyermekorvosi feladatok ellátása céljából.  

 

Felelős: Herczeg Zsolt polgármester 

Határidő: azonnal 
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A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Hatósági Osztály 

                                                                    

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Szűcs Dániel alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Egészségügyi és Szociális Bizottság tagjai, Helyben 

6. Ügyrendi Bizottság tagjai, Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Hatósági Osztály, Helyben 

8. NEVO SPA Kft. 4027 Debrecen, Domokos Lajos u. 2. 3. em. 12. 

9. Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Mezőtúri Járási Hivatal Népegészségügyi 

Osztály, helyben 

10. Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő Ellátási és Koordinációs Főosztály III. Finanszírozási és 

Ártámogatási Osztály III.2. 5000 Szolnok, Mikszáth K. u. 3-5 

11. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

4. napirendi pont 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának honlapjáról szóló döntés meghozatalára 

 

Herczeg Zsolt: Az ügyrendi bizottság 3 igen egyhangú szavazattal az előterjesztést elfogadásra 

javasolja a képviselő-testületnek.  

 

Kovács Attila: Nem is az előterjesztéssel kapcsolatos a hozzászólásom, de szervesen kapcsolódik 

hozzá. Nagyon sok megkeresést kapunk mi a lakosság részéről, hogy ez a jelenleg működő honlap 

nagyon korlátozottan használható. Ebben az előterjesztésben is vannak feltételes módban dátumok. 

A lakosság már azt várná, hogy konkrétan mondjunk egy időpontot, hogy mikor lesz kész az új 

honlap. Tűzzünk ki inkább egy távolabbi időpontot, ami tartható és a honlap működőképes lesz. 

Szeretnék kérni Jegyző úrtól egy dátumot, amikor ez működni fog. 

 

dr. Enyedi Mihály: Nekem megvannak a magam elvárásai. Tegnap megmutattam Képviselő úrnak, 

hogy mi az, amit szeretnék. Ezt fel tudom osztani. Ha megvan az az informativitása a honlapnak, amit 

minimálisan elvárok, és amiről beszélgettünk, akkor zöld utat tudok engedni a honlapnak úgy, hogy 

majd a későbbi azon fejlesztések, amiket jeleztem, hogy milyen interaktív kapcsolatot szeretnék a 

lakosokkal, az lehet, hogy későbbi lépés. December 31-ére biztosan meg lesz az első fázis, de lehet, 

hogy két hét múlva. Jövő héten kedden fogok a fejlesztés vezetőjével egyeztetni.  

 

A képviselő-testület 12 igen szavazattal – egyhangúlag - az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

134/2021.(IX.30.) képviselő-testületi határozata 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának honlapjáról szóló döntés meghozataláról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – figyelemmel Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
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CLXXXIX. törvény (a továbbiakban: Mötv) 134. § (1) bekezdés alapján – az alábbi határozatot 

hozza: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei 

Kormányhivatal Hatósági Főosztály Törvényességi Felügyeleti Főosztály felhívásával összhangban 

felhatalmazza a Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Jegyzőjét, hogy Mezőtúr Város 

Önkormányzatának új honlapján gondoskodjon az Info tv. 1. sz. melléklete szerinti adatok teljeskörű 

elérhetőségéről, és az ezzel összefüggő szükséges intézkedések megtételéről. 

 

Felelős: dr. Enyedi Mihály jegyző 

Határidő: 2021. október 4. 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati és Jogi Osztály 

                                                                    

A képviselő-testület határozatról értesül: 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Szűcs Dániel alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati és Jogi Osztály, Helyben 

6. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

5. napirendi pont 

 

A Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2022. évi fordulójához 

történő csatlakozásról, valamint az elektronikus adatbázis használatáról 

 

Herczeg Zsolt: Az egészségügyi és szociális bizottság 9 igen egyhangú szavazattal az előterjesztést 

elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek.  

A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság 11 igen egyhangú szavazattal az 

előterjesztést elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek.  

A döntés azt is tartalmazza, hogy az önkormányzatunk részéről a biztosított 5.000 Ft/fő/hó forrást 

10.000 Ft/fő/hó összegre emeljük. Már több mint tíz éve 5.000 Ft ez az összeg, így a megemelt összeg 

jobban követi az inflációt.  

 

Kovács Mihály: Szeretném megkérni Polgármester urat arra, hogy járjon el a megyei önkormányzat 

vezetőjénél abban az ügyben, hogy ő is hajlandó legyen megyei önkormányzatként ebbe 

harmadikként beszállni, hiszen 2010 előtt háromszereplős volt a támogatók köre. E két szereplőhöz 

tartozott még a minisztérium. Mi most 10.000 Ft-ot adunk mellé, úgy gondolom, hogy nagyon 

elinflálódott ennek a támogatásnak az értéke. A pályázók érdekében kérném ezt a segítséget.  

 

Herczeg Zsolt: Megnézzük, hogy mit tehetünk, de ha nincs a megyei önkormányzatnak erre forrása, 

akkor a válasz úgy is az lesz, hogy nem, de természetesen meg fogjuk kérdezni.  

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

135/2021.(IX.30.) képviselő-testületi h a t á r o z a t  
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a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati ösztöndíjpályázat 2022. évi fordulójához 

történő csatlakozásról, valamint az elektronikus adatbázis használatáról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete – Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján - figyelemmel a nemzeti felsőoktatásról szóló 2011. évi CCIV. tv. 84.§ 

(4) bekezdés i) pontja, a 85./C.§ bc) pontja, valamint a felsőoktatásban részt vevő hallgatók 

juttatásairól és az általuk fizetendő egyes térítésekről szóló 51/2007.(III.26.) Kormányrendelet 18. §-

ára – az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete jóváhagyja, hogy Mezőtúr Város 

Önkormányzata csatlakozzon a hátrányos helyzetű, felsőoktatásban részt vevő hallgatók, 

illetve a tanulmányaikat 2022-ben kezdő fiatalok támogatására létrehozott Bursa Hungarica 

Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2022. évi fordulójához és ennek érdekében használja a 

rendelkezésre álló elektronikus adatbázist. 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert a 

csatlakozási nyilatkozat, valamint az elektronikus adatbázis használatáról szóló nyilatkozat 

aláírására. A nyilatkozatokat meg kell küldeni az Innovációs és Technológiai Minisztérium 

Emberi Erőforrás Támogatáskezelő részére. 

 

 Határidő: 2021. október 01. 

 Felelős:  Herczeg Zsolt polgármester 

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert a 

pályázatnak a jelen határozat 1. és 2. számú melléklete szerinti kiírására és közzétételére az 

51/2007.(III.26.) Kormányrendeletben és a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjrendszer 2022. évi fordulójának Eljárásrendje Általános Szerződési Feltételekben 

foglaltak alapján az alábbiak szerint: 

Az „A” típusú pályázat esetén 15 fő x 10.000 Ft/hó, 10 hónap, azaz két egymást követő 

tanulmányi félév (a 2021/2022. tanév második féléve és a 2022/2023. tanév első féléve) a „B” 

típusú pályázat esetén 5 fő x 10.000 Ft/hó, 3 x 10 hónap, azaz hat egymást követő tanulmányi 

félév (a 2022/2023. tanév, a 2023/2024. tanév és a 2024/2025. tanév) az ösztöndíj 

folyósításának időtartama.  

 

            Határidő:  2021. október 05. 

 Felelős:  Herczeg Zsolt polgármester 

 

3. Az „A” típusú pályázati támogatás vonatkozásában szükséges az önkormányzati saját forrást 

a 2022. évi költségvetésben tervezni. A „B” típusú pályázati támogatás vonatkozásában 

szükséges az önkormányzati saját forrást a 2022., 2023., 2024., valamint a 2025. évi 

költségvetésben tervezni. 

 

4. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2021. november 05-ig benyújtott 

pályázatokat 2021. december 06. napjáig elbírálja. 

 

            Határidő:  2021. december 06. 

 Felelős:  Herczeg Zsolt polgármester 

 

5. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a döntését követően felhatalmazza a 

polgármestert a támogatott és a nem támogatott, valamint a bírálatból formai okból kizárt 
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pályázók eredeti döntési listáinak a kötelező mellékletekkel együtt történő megküldésére a 

Támogatáskezelő részére. 

 

 Határidő: 2021. december 07. 

 Felelős:  Herczeg Zsolt polgármester 

 

6. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a döntését követően felhatalmazza a 

polgármestert, hogy az önkormányzat hirdetőtábláján és a helyben szokásos módon 

nyilvánosságra hozza a pályázat keretében nyújtott támogatások összesített adatait, és az 

EPER-Bursa rendszeren keresztül elektronikusan vagy postai úton, írásban értesítse a 

pályázókat a Képviselő-testület döntéséről, valamint döntés indoklásáról. 

 

 Határidő: 2021. december 08. 

 Felelős:  Herczeg Zsolt polgármester 

 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Szűcs Dániel alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Emberi Erőforrás Támogatáskezelő, 1381 Budapest, Pf. 1418 

6. Egészségügyi és Szociális Bizottság, Helyben 

7. Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság, Helyben 

8. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

9. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Hatósági Osztálya, Helyben 

10. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

6. napirendi pont 

 

Mezőtúr Város 2021. évi nyári rendezvényeinek értékelése 

 

Herczeg Zsolt: A napirendi pont tárgyalásánál köszöntöm Bordács László és Vasas István ügyvezető 

urakat.  

A művelődési, oktatási és sport bizottság 6 igen szavazattal egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést azzal a kiegészítéssel, hogy köszönjük a Túri Halas Napok, az ArTúr Fesztivál és a Túri 

Vásár szervezőinek a magas szintű szervezést, lebonyolítást és további sikereket kívánunk. 

  

Kovács Attila: Szeretném megköszönni mindkét program szervezőjének a munkáját. Egyetértek 

azzal, hogy színvonalasak voltak a rendezvények, amelyeken részt vettem. A beszámolónak a 

milyenségével azonban nem tudok egyetérteni. A beszámolók közül az egyik nincs aláírva. Mindkét 

beszámoló hiányossága, hogy az önkormányzat nagyfokú támogatása is benne van ezekben a 

rendezvényekben és ezek nem jelennek meg. Kérném, hogy ezeket a beszámolókat olyan formában 

egészítsék már ki, hogy legyenek benne számadatok, amikre lehet majd támaszkodni a jövőben és 

így a jövő évi költségvetés megtervezésénél láthassuk, hogy ezek a rendezvények mennyibe kerültek. 

Mennyi volt a kiadás, volt-e bevétel, ha volt, milyen, mennyi volt a résztvevők száma. Javasolom, 

hogy az előterjesztést tekintsük első olvasatnak és később jöjjön vissza ezekkel az adatokkal  

kiegészítve.  
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Patkós Éva: Valóban felmerült már a bizottsági ülésen is, hogy nagyon jó lenne egy ilyenfajta 

kiegészítés, viszont itt az előterjesztésekben azt a sorrendet követjük, hogy az események jelentőségét 

itt vonjuk le a szeptemberi ülésen, majd későbbi testületi ülésen – októberben - az anyagi elszámolás 

is megtörténik. Javasolom, hogy ezt a beszámolót most itt fogadjuk el és októberben majd behozzuk 

az anyagi elszámolását is az előterjesztésben szereplő rendezvényeknek.  

 

Bordács László: A Túri Vásárra és az arTúr Fesztiválra vonatkozóan a költségvetést minden évben 

be szoktuk nyújtani az októberi ülésre. Szeptemberben nem csak általunk, hanem mások által 

szervezett programok is voltak, amit mi a lehetőségeink szerint támogattunk elég nagymértékben nem 

csak humánerőforrással, hanem technikai eszközökkel is. Természetesen a rendezvények 

költségvetését az októberi ülésre most is be fogjuk nyújtani.  

 

Herczeg Zsolt: Azt javasolom, hogy a képviselő-testület 2022. évi munkatervébe ez az előterjesztés 

az októberi üléshez kerüljön betervezésre. Így akkor nem kell kétszer tárgyalni.  

Szavazásra teszem fel Kovács Attila módosító indítványát, miszerint az előterjesztést tekintsük első 

olvasatnak.  

  

A képviselő-testület 11 igen, 1 nem szavazattal a módosító javaslatot elfogadta és az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata  

136/2021.(IX.30.) képviselő-testületi határozata 

 

Mezőtúr Város 2021. évi nyári rendezvényeinek értékeléséről 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján az alábbi határozatot hozza: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Mezőtúr Város 2021. évi nyári 

rendezvényeinek értékeléséről szóló tájékoztatókat első olvasatnak tekinti.  

A képviselő-testület az októberi rendes ülésén az előterjesztést költségvetéssel kiegészítve 

újratárgyalja.  

 

Felelős:    Herczeg Zsolt polgármester 

Határidő: 2021. október 31. 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Önkormányzati és Jogi Osztály 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Szűcs Dániel alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Mezőtúri Közművelődési és Sport Közhasznú Nonprofit Kft, Helyben 

6. Mezőtúri Turizmusfejlesztési Kft. 

7. Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság, Helyben 

8.  Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati és Jogi Osztály, Helyben 
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9.  Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

10. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

7.napirendi pont 

 

A lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és az átruházott 

hatáskörben hozott döntésekről 

 

Herczeg Zsolt: Az ügyrendi bizottság 3 igen szavazattal egyhangúlag elfogadásra javasolja a 

képviselő-testületnek.  

 

Kovács Attila: A határozati javaslat 3. sz. mellékletében van egy telek, amelyet Mezőtúr Város 

Önkormányzata értékesített. Megnézve a jelenlegi piaci helyzetet, úgy gondoljuk, hogy ez áron alul 

került értékesítésre. Itt egy 539 m2 területű ingatlanról van szó, igaz, hogy kivett használati út 

megnevezésű, de ez a telek egy vízparti terület, gondozott környezete van, körbe van kerítve. Úgy 

látjuk, hogy ez áron alul került értékesítésre. Itt nem történt megfelelően körüljárás, nem láttuk ehhez 

elkészítve a valós értékbecslést. Azt gondoljuk, hogy ebben a formában mi a határozati javaslat 3. 

pontját nem tudjuk elfogadni. Jegyző úr is azt mondta tegnap a bizottsági ülésen, hogy itt hűtlen 

kezelés esete is fennállhat, és ha úgy gondoljuk, akkor tegyük meg a jogi lépéseket.  

 

Herczeg Zsolt: Ezzel szemben a mi álláspontunk az, hogy az értékesítés teljesen szabályosan zajlott 

le, erre vonatkozóan van egy önkormányzati rendelet, az abban szereplő árhoz képest jóval magasabb 

árért értékesítette az önkormányzat. Képviselő úr is mondta, hogy itt egy útról van szó, amit a 

szomszédos telektulajdonos már évek óta művelt és beültette gyümölcsfával és el is kerítette. 1500 

Ft/ m2 áron értékesítettünk. Én is úgy gondolom, hogy büntetőfeljelentést kell tenni, amennyiben a 

frakció úgy gondolja. Ezután majd az illetékes hatóság eldönti, hogy mi történt, szabálytalanságot 

követtünk-e el vagy sem. További kérdés, vélemény van-e? 

Szavazásra bocsájtom a határozati javaslatot.  

 

A képviselő-testület 6 igen, 6 nem szavazattal a határozati javaslatot nem fogadta el.   

 

 

8.napirendi pont 

 

Mezőtúr Város Településképi védelméről szóló rendelet módosítás kezdeményezéséről 

 

Herczeg Zsolt: A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság 11 igen szavazattal 

egyhangúlag elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testület részére. 

Az ügyrendi bizottság 3 igen szavazattal egyhangúlag elfogadásra javasolja az előterjesztést.  

 

Kovács Mihály: A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság ülésén elmondtam a 

véleményemet. Javasolom, hogy az átruházott hatáskör maradjon a testületnél, illetve ha lehet, 

szakmai értékelésként a pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottságnál és a 

Polgármester urat ezzel mentesítjük azoktól a kényesebb ügyektől, ami esetleg előfordulhat. A 

képviselő-testület jobban fel tudja venni ezeknek a támadásoknak az élét, ha városképi döntéseket 

kell hozni, pl. egy út nyomvonalának a kijelölése kapcsán, ami esetleg egyéni érdekeket is sérthet. 

Úgy gondolom, eredményesebben lehetne képviselni a közös érdeket. 
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dr. Enyedi Mihály: Ez a döntés már megszületett, az országgyűlésben a jogalkotók meghozták. Itt az 

volt a kérdés tegnap is, hogy delegáljuk-e a településképpel kapcsolatos hatósági hatáskört valahova, 

vagy maradjon a testületnél. Arra hívtam fel a figyelmet, hogy ezt nagyon át kell gondolni, mert a 

jelenlévőket nem mindig tudjuk összehívni. Ha beüt valami baj, akkor hetente kellene ülésezni a 

településképi hatósági ügyben, és előfordulhat, hogy nem leszünk határozatképesek. Itt mondtam azt, 

hogy vagy bizottságra ruházzuk át vagy Polgármester úrra, amit eddig a törvény biztosított számára. 

Jelenleg a jogalkotó visszahelyezte a hatáskört a képviselő-testülethez.  

 

Herczeg Zsolt: Örülnék, ha ez a hatáskör átkerülne, csak akkor arra kell készülni, hogy hetente, 

kéthetente üléseznie kell vagy a bizottságnak, vagy a képviselő-testületnek.  

 

A képviselő-testület 12 igen szavazattal egyhangúlag az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

137/2021.(IX.30.) képviselő-testületi határozata  
 

Mezőtúr Város Településképi védelméről szóló rendelet módosításkezdeményezéséről 
 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – figyelemmel Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 10. § (1) bekezdésére, településtervezéssel összefüggő egyes törvények 

módosításáról szóló 2021. évi XXXIX. törvény és a településkép védelméről szóló 2016. évi LXXIV. 

törvény előírásaira – az alábbi határozatot hozza: 
 

1. Mezőtúr Város Képviselő-testülete dönt a településkép védelméről szóló 28/2017.(XII.28.) 

önkormányzati rendelet módosításának kezdeményezésről az előterjesztésben foglaltaknak 

megfelelően a szükséges jogszabályi harmonizáció, valamint felmerülő javaslatok, 

észrevételek vizsgálatával.  

 

2. Felkéri a Polgármestert, hogy a módosítás végrehajtása során szükséges partnerségi 

egyeztetéseket és a jogszabályoknak megfelelő eljárást folytassa le, majd annak 

eredményeképpen a településképi védelemről szóló rendelet módosítását terjessze a 

Képviselő-testülete elé. 

 

Felelős:      Herczeg Zsolt polgármester                      

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Farkas Edit főépítészt 

Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Városüzemeltetési Osztály, Helyben 

 

Határidő:  Azonnal 

 

A polgármester határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Szűcs Dániel alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Városüzemeltetési Osztály, Helyben 
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7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

8. Farkas Edit főépítész, Helyben 

 

 

9.napirendi pont 

 

A Mezőtúr, külterület Nagykúria 0177/2 és 0177/3 hrsz.-ú ingatlanokra vonatkozóan elfogadott 

övezeti besorolás tervezett változásának a megyei területrendezési tervben történő 

módosításának kezdeményezéséről 

 

Herczeg Zsolt: A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság 9 igen, 2 nem szavazattal 

elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testület részére. 

Az ügyrendi bizottság 3 igen szavazattal egyhangúlag elfogadásra javasolja az előterjesztést. 

Itt most a megyei területrendezési tervnek a módosításáról beszélünk. Ez egy 19 ha-os terület. Ennek 

az elfogadása még nem azt jelenti, hogy itt egy napelempark létrejöhet, de a lehetőségét ezzel 

megteremtjük. Több ilyen lehetőségünk nem lesz, mert a megyei rendezési terv módosítását nem 

fogják még egyszer napirendre tűzni. Mezőtúron 5 MW-nál nagyobb naperőművet nem lehet 

létesíteni. Ezektől a beruházásoktól tetemes helyi iparűzési adó bevételt is remélünk. 

Önkormányzatunk ebben az esetben kb. 10 millió forintot évente. Ez a terület nem önkormányzati 

tulajdonú és nem mi akarjuk a beruházást megvalósítani, itt csak a rendezési tervről beszélünk.  

 

dr. Enyedi Mihály: Most nem arról döntünk, hogy ezt megépítheti az adott beruházó. Arról döntünk, 

hogy a megyei rendezési tervben lehetőséget biztosítsanak arra, hogy ezeken a földterületeken 

elindíthassák magát a naperőmű beruházás megvalósítását. Tegnap a bizottsági ülésen elhangzottak 

környezetvédelmi indokok, egyebek, de annyit szeretnék megjegyezni, hogy ezt majd a 

szakhatóságok eldöntik. Ha kormoly környezetvédelmi probléma van, akkor lépnek.  

 

Herczeg Zsolt: A naperőműnek addig van környezetre gyakorolt hatása, amíg kivitelezik, és amikor 

megszűnik. Menet közben nincs, hiszen megújuló energiáról beszélünk. Szívesebben látok egy 

naperőművet, mint egy szélerőművet, ami ontja magából a füstöt.  

 

Kovács Mihály: Azt szeretném megkérdezni, hogy a 60 ha önkormányzat tulajdonában lévő területre 

tervezett naperőmű nyitva marad-e vagy nem? Elsősorban a saját területünkön lévő beruházást kell 

favorizálni és azt kellene erőltetni, mert abból nagyobb bevétele van az önkormányzatnak. Ez a 19 ha 

rendkívüli rossz minőségű szántóterületet takar, amely nagyon szikes. Ez a terület a 2000-es években 

árvíz idején úszott a vízben. Ez a beruházó problémája, de nem árt figyelmeztetni erről.  

 

Herczeg Zsolt: Amennyiben alkalmunk lesz, erre felhívjuk a beruházó figyelmét.  

 

Kovács Attila: Most ez egy lehetőség, el kell döntenünk, hogy élünk-e vele. Két olyan óriás napelem 

park létesülne Mezőtúron, ami hosszú évekre meghatározná majd az élővilágunkat, Mezőtúr 

határának a látképét. Ez egy 19 ha-os, míg a másik egy 140 ha-os terület. Itt most olyan folyamatok 

zajlódnak Magyarországon is, hogy koncentráltan szeretnének építeni akár multinacionális cégek 

naperőmű parkokat azokon a termőterületeken, amelyeket az állatvilágunknak, a jövő nemzedékének 

tartottunk fent. Nem magas aranykorona besorolású területekről beszélünk, de azok a tulajdonosok, 

akik ezekhez a földterületekhez hozzájutottak, nagyon jól tudták, hogy mihez jutottak hozzá. Ezeknek 

a napelem rendszereknek véleményünk szerint nem ezeken a területeken van a helye, hanem itt a 

rengeteg háztető, ahol el lehetne ezeket helyezni. Akkor a bevétel nem egy ember vagy 

érdekszférának a zsebébe folyna be, hanem akár a családokhoz is. Ebbe az irányba kell eltolni a 

beruházásokat, ne pedig egy nagy telep legyen, amely körbe lesz kerítve teljesen, elvágva az 
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élővilágnak a mozgását, illetve azt sem tudjuk még, mert ezek olyan hosszútávra kiható beruházások, 

hogy 20-30 év múlva milyen hatásai lesznek, amikor majd meg kell semmisíteni. Hogyan fogják ezt 

tenni, kik és lesz-e erre pénz. Ez egy hosszú távú gondolat. Azt gondolom, hogy ebben a kérdésben 

nem szabadna teret engedni ilyen mértékű farmoknak a létesítésére. Fel kellene ajánlani, hogy az 

önkormányzat intézményeire telepítsenek ilyen napelemeket, amelyet az önkormányzat is tudna 

hasznosítani. Azt még nem tudjuk, hogy mennyi lesz az iparűzési adó bevétel, mert ezt tudják 

különböző tényezők csökkenteni. A nagy cégek abban érdekeltek, hogy minél kevesebb adókat 

kelljen befizetni és erre megvannak azok a pénzügyi technikák, amikkel lehet csökkenteni ezeket a 

bevételeket. Most eltervezzük, hogy 50,60 vagy 100 millió forint bevételünk lesz, de ez csak „ha”. 

Azt gondolom, hogy egy ilyen beruházással nem sok munkahely fog teremtődni. Ezekkel a 

beruházásokkal természetcsonkítást is végzünk, ahol az előbb elmondottak alapján az élővilágra is 

kell gondolni. Kérném a képviselő-testületet, hogy ezeket az indokokat is gondolja át és fontolja meg.  

 

Herczeg Zsolt: A képviselő úr által elmondottakban is sok a „ha”, a feltételezés. Az eleve halva 

született ötlet, hogy a családi háztetőkre teszik a napelemeket, a közintézményeken már majdnem 

mindegyiken van. Az oktatási intézmények már évekkel ezelőtt tele lettek pakolva napelemekkel, a 

lakosság is törekszik arra, hogy tudjon napelemeket telepíteni, vannak szép értékes programok. 

Vadászokkal beszéltem erről, 140 ha nem jelent semmit az állatok szempontjából. Az állatoknak van 

olyan képessége, hogy kikerülik a kerítést. Ez a napelempark egy szántóterületen valósulna meg, 

amely az anyagban is megjelenik. Ha a naperőműparknak a fenntartása befejeződik, akkor ezek onnan 

el vannak távolítva. Természetesen már most is nagyon szigorú környezetvédelmi előírások vannak, 

feltételezem, hogy 25-30 év múlva, amikor ezeknek a termelőképessége megszűnik, még szigorúbbak 

lesznek. Ez az 50 millió forintos remélt helyi iparűzési bevétel prognosztizálható. Az nem fordulhat 

elő, hogy abból csak 10 millió lesz befizetve. Magyarország tele van multicégekkel, nem tudom, hogy 

ezzel mi a baj. Azt is látom e mögött, hogy a pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság 

egyik külsős tagjának a földtulajdonossal kapcsolatosan a viszonya nem annyira jó és emiatt látok 

egy kis ellenállást ebben a témában. Semmiféle veszélyt nem látok, de ha nem adunk zöld utat, akkor 

50 millió forinttól esik el az önkormányzat évente 25-30 éven keresztül. Kérem, hogy ezt mérlegelje 

minden képviselőtársam.  

 

Patkós Lajos: Úgy látom, olyan szakterületekbe megyünk bele, amihez a képviselő-testület nem ért, 

én magam sem. Nem tudom eldönteni, hogy a környezet és természetvédelem milyen hatásokkal bír 

ennek a beruházásnak a kapcsán. Ezek a földterületek magántulajdonban vannak, akiknek a döntési 

jogát próbáljuk mi felülbírálni. Ezt aggályosnak tartom, hogy ilyenbe beleszóljon a képviselő-testület. 

A pénzügyi vonzatát azért látjuk, tudunk számolni. Azt nem tudjuk, hogy mi lesz 5-10-20-25 év 

múlva. Nekünk a jelenlegi állapot szerint kell gondolkodnunk. Iparűzési adóbevétel tekintetében 

komoly összeggel tudunk számolni. Tudjuk, hogy utakat kell építenünk, különböző beruházásokat 

kell önerővel megfinanszíroznunk. Ehhez Mezőtúr városnak nem kell különösebben semmit tenni, 

hiszen ez nem a mi tulajdonunk. A megyei településrendezési tervet a megyének módosítania kell, a 

mezőgazdasági besorolást kiegészíteni harmadik energiák hasznosítására alkalmas területté. 

Felvetődött az is, hogy a földek károsodni fognak. A naperőmű telepítése olyan beruházás, ami a föld 

minőségét nem rontja, de nem is javítja.  Ezek belvízjárta, savanyú, alacsony ph értékű, szikes talajok. 

A 140 ha-os területen a gazdaságos földművelés szinte reménytelen. Ezek a földek 25 év használat 

után művelésbe visszavonhatóak. Mezőtúr Város Önkormányzata mezőgazdasági területéből már 

bérbe is és el is adott naperőmű hasznosításra. A mezőtúri Ipari park a város legeslegjobb 

földterületére lett telepítve, ahol a Syngenta területe mezőgazdasági művelésre soha vissza nem 

állítható. Úgy gondolom, hogy nem kell belemennünk olyan dolgokba, amit nem tudunk 

prognosztizálni hosszútávon, a mai nap ismeretében kell gondolkodnunk. Úgy gondolom, hogy a 

természet nem károsodik ez által. A Berettyó városi szakaszánál a madárvilág teljes megsemmisítése 

a célja az ellen képviselő csoportnak, itt meg egy olyan természetvédelem mellett kardoskodunk, ami 
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nem opció, nem valóságos helyzet. Én is azon vagyok, hogy a Berettyónál megszüntessük a 

hínártengert, az élővilág pedig megtalálja a helyét, a napelemparkok környékén élő állatok is 

megtalálják az élőhelyüket és ez nem károsodik. Úgy gondolom, bölcsebb dolog meghozni azt a 

döntést, hogy több évtizeden keresztül több tízmillió forint adóbevétele legyen a városnak, mint ezt 

megakadályozni.  

 

Herczeg Zsolt: A 70 ha-os földterület maradékán, 60 ha-on 50 MW alatti naperőmű létesíthető, de 

több ilyen nagyobb, mint amiről beszélünk, nem.   

 

Szűcs Dániel: Nem egyszerű döntés előtt áll a képviselő-testület. Most amiről beszélünk, az nem 

önkormányzati terület, ahol létesülne a napelem park. Két területről beszélünk, a 19 ha-osról és a 

következő napirendi pont 140 ha-os területéről. Jelenleg mind országosan, mind városi szinten szó 

van arról, hogy a klímapolitikában hogyan tudnánk előbbre lépni. Milyen olyan dolgokat, tetteket 

tudnánk a napi életünkben végrehajtani, amellyel csökkentenénk a földre sújtó mindennapi 

életünknek a hatásait, gondolok itt a gépjárműhasználatra, hulladék felhasználásra, vagy egyéb olyan 

dologra, amellyel rendkívül nehéz súlyokat teszünk a bolygóra. A klímacélok elérésében az egyik 

fontos pont a lakossági beruházásoknak nevezhető szolároknak és napelemeknek feltétele a tetőre 

vagy egyéb elhelyezése a magáningatlanokon. Ez mindes egyes családnak egy olyan lépése, 

beruházása, amely nemcsak megtérülő, hanem a későbbiekben a klímacélok elérésében egy-egy 

fontos lépés. Azonban olyan nagylépés, mint amit most Mezőtúr mellett is meg lehetne tenni, az 

kevés városnak adódik meg. Kaposvárban létesült egy óriási, 100 MW-os napelem park, mely közép-

Európa egyik legnagyobb napelem parkja. Nem véletlen, hogy Kaposvárnak kellett ez a beruházás, 

nyilvánvalóan ők is figyelembe vették a klímapolitikai célokat, valamint az iparűzési adó bevételeket. 

Abban bizonyos vagyok, hogy Mezőtúron lehet összegekkel kalkulálni, hiszen már a Túrkevei út 

mellett megvalósult Északi összekötő út mellett megvalósult napelem park kapcsán tudjuk, hogy 

milyen bevételi forrásaink vannak. Hektáronként 4-500 ezer forintos bevétellel lehet számolni. Tehát, 

ha csak 400 ezer forintos összeggel számolunk, akkor kijön az az összeg, amit Polgármester úr 

említett. A 140 ha-os területen az 50 millió forint/év, a 19 ha-os területnél pedig a 10 millió forint/éves 

összeg. Ez 60 millió forint, de legyen csak 50 millió. Szeretném megkérdezni a képviselőtársaimat, 

hogy a költségvetésben láttok-e olyan lehetőséget, hogy ezt az összeget máshonnan odategyük? Ez 

egy óriási lehetőség abban, hogy ezt az éves bevételi forrást realizálni tudjuk a költségvetésben azzal, 

hogy ez a beruházás meg tud valósulni, és fokozatosan tudunk abban továbbhaladni, hogy a földes 

utcák évről-évre megszűnjenek. Ha pályázati forrásunk nincs a földes utcákra, akkor azzal az 

önerővel számolhatunk, amely a költségvetésben éves szinten megvan. Most különlegesen kedvező 

az idei, de nem tudhatjuk, hogy a következő hogyan alakul. Arra kérem tisztelettel minden 

Képviselőtársamat, hogy gondolja meg, milyen gombot nyom a szavazáskor, mert ez egy nagyon 

komoly döntés. Lehet, hogy ez a döntés 3-4-5 év múlva tud csak realizálódni, de akkor is jó lesz, ha 

hozzá tudjuk tenni a költségvetéshez. Ez a terület nem az önkormányzaté, nekünk csak hozzá kell 

járulni, hogy ezeken a területeken naperőmű park épülhessen, a bevételt pedig Mezőtúr lakossága 

fogja élvezni vagy abból, hogy földes utca helyett aszfaltos utcán jár, vagy más hasznos beruházást 

el tudunk végezni a városban. A vadásztársaság elnöke elmondta, hogy ez a 140 ha-os terület 

elkerítése nem veszélyezteti sem a vadásztársaság működését, sem az állatvilág mindennapi életét, 

hiszen alkalmazkodni fog. Kérem, hogy igennel szavazzunk.  

 

Kovács Mihály: Patkós képviselőtársam két véleményére szeretnék reagálni. A 2000-es évek elején 

tagja voltam annak a képviselő-testületnek, amely tárgyalta az Ipari park létesítését. Nagyon 

sajnálom, hogy akkor nem beszéltél azzal az emberrel, aki akkor a zászlóján vitte az Ipari park 

létesítésének az ügyét. Annak a híve voltam, hogy ez meggondolandó, nem tartottam helyesnek, 

ellene szavaztam akkor. Szűcs Lajos, az akkori alpolgármester mindent elkövetett, hogy ez 

megvalósuljon. Ez az ipari park megvalósult, örülök neki, mert akkor lehet, hogy Syngentánk sem 
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lenne Mezőtúron, aki igen komoly iparűzési adót fizet be Mezőtúr Város Önkormányzata számlájára. 

Ha annyira jók ott a földek, akkor felvetődik a kérdés a hasznosításával kapcsolatban és azt kérem, 

hogy ebben segíts, mint szakember az Ipari park vezetőjének, hogy ezek a földek jobb értéken 

hasznosuljanak, mint ami most jelenleg van. A másik kérdés a Hortobágy-Berettyónak a 

környezetvédelmi helyzete, illetve az ottani élővilág megsemmisítése, amit a szemünkre vetsz. Úgy 

gondolom, hogy ezt vissza kell utasítanom, mert legalább 20 éve küzdünk azért, hogy a Berettyó 

állapota ne olyan legyen, mint amilyen. Ez nem azt jelenti, hogy meg kell semmisíteni az élővilágot, 

hanem azt, hogy a Berettyó megfeleljen azoknak a környezetvédelmi, természetvédelmi, 

árvízvédelmi feltételeknek, amit egy várost átszelő folyónak teljesíteni kell. Annak is örülök, hogy 

ezt továbbvitte a FIDESZ is. Mi nem tudtuk azt megvalósítani, hogy teljes rekonstrukciója legyen a 

város alatti résznek, de hátha most ezek az ígéretek beválnak. Mellé állok minden olyan 

kezdeményezésnek, amely tiszta vizet, tiszta élővilágot és friss halat biztosít a városnak. 

Visszautasítom, hogy nekünk ebben bármilyen hátráltató szerepünk volt.  

 

Herczeg Zsolt: Nem szabad elfelejteni, hogy valóban Szűcs Lajos vitte ezt az egész ügyet az Ipari 

parknál és rekord gyorsasággal ide jött a Syngenta. A Syngenta döntésében nagy szerepet játszott, 

hogy az akkori képviselő-testület, illetve Szűcs Lajos tette a dolgát és mára már a Syngenta 150 millió 

forint feletti adót fizet a városnak évente. Ennek köszönhetjük az Ipari parkunk létrejöttét és a 

Syngenta idejövetelét. Azok is jó földek, amiről Kovács Mihály képviselő úr beszélt ott a déli oldalon.  

 

Patkós Lajos: Örülök, hogy konszenzus van a Berettyóval kapcsolatosan is, hogy ott egy értéknövelő 

beruházás történjen és városképbe illő elemek kerüljenek megépítésre, mellyel a turisztikai 

látványosságot is növeljük.  

Én a termőföldet nézem, akkor is néztem volna, ha benne lettem volna az akkori képviselő-

testületben. Ugyanúgy küzdöttem volna azért, hogy máshová települjön ez a beruházás.  

 

dr. Enyedi Mihály: Ezek az ügyek, amit a képviselőknek kell eldönteni. Beszélünk most arról, hogy 

elvesszük az élővilágtól a helyet. Kitől vesszük el, ezt elvették akkor, amikor művelés alá vonták a 

területet. Ha megvalósul a naperőmű, akkor alatta kaszáló lesz, ott lesz egér, pocok stb. Nem veszünk 

el senkitől semmit. Milyen lesz a város látképe? Útról nem látszik, toronyból talán és ha arra 

megyünk, földúton. Ez naperőmű park lenne, ahol áramot termelünk, mivel kiváltjuk a szénalapú 

energiát. Azért lenne itt, mert itt lehet betáplálni a vezetékbe, itt megy a magasfeszültség. Itt 49,9 

MW-os naperőműről beszélünk. Akkor mi lesz, ha csinálnak belőle 10 db 4,9 MW-osat, akkor is ott 

lesz. Vegyük már figyelembe, hogy Mezőtúr egy kifejezetten gazdag település a kistelepülésekhez 

képest. Van 700 millió forint iparűzési adóbevételünk. Ebből 150 milliót a Syngenta fizet. A helyi 

iparűzési adó az egyik legnagyobb bevétel. Ki meri felvállalni azt, hogy 70 millió forintot kivesz a 

lakosság zsebéből. Mindenki tudja, hogy voltak visszaélések a Városházán. A felelősök igen nagy 

lendülettel el lettek bocsájtva. A visszaélés során érintett pénzösszeg az egy évi adóbevételt sem éri 

el, amit most itt realizálhatnánk. Egyik oldalon feszítsünk keresztre embereket, a másik oldalon meg 

ennek a többszörösét dobjuk ki az ablakon? Ezen is gondolkodjunk. Felelőtlenség lenne évi 60 millió 

forint adóbevétel lehetőségét is kiereszteni az ablakon. Ez majdnem 10 %-a, ami most bejön.   

 

Kovács Attila: Köszönöm a 13. képviselőnek is a hozzászólását. Úgy gondolom, hogy Jegyző úr 

mostanában úgy viselkedik, mintha képviselő lenne és nem azt a feladatát tölti be, amit itt be kellene 

töltenie. Kérném, hogy a jövőben azt a feladatát töltse be, ami az ön feladata. Azt gondolom, hogy az 

itt az elhangzottak egyféle befolyásolása a képviselő-testület jelen lévő tagjainak. Ez egy olyan 

horderejű dolog, amely rengeteg kérdést vet fel és többféle aspektusból tudjuk ezt megvitatni. Mielőtt 

döntenénk, kérem, hogy tartsunk 5 perc szünetet.  
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Batta Attila Viktor: Semmiképpen sem szeretném javasolni, hogy első olvasat legyen, hiszen ha 

megnézzük, akkor itt már az élővilágot teljesen elpusztítottuk. Úgy gondolom, hogy mindig azt nézi 

az ember, hogy a haladás a jövő szempontjából mi ér többet. A vad ki tudja kerülni a naperőmű 

parkot. Véleményem szerint nem okoz olyan károsodást, hogy ezt a két előterjesztést újra napirendre 

tűzzük, és ne tudjunk most dönteni, hiszen nagyobb az a haszon, amit kap a város, mint amilyen kárt 

okozunk.  

 

Herczeg Zsolt: Öt perc szünetet rendelek el. 

(Szünet után.) 

 

Herczeg Zsolt: Folytatjuk ülésünket. 

 

Kovács Attila: Ez a téma már felmerült a veszélyhelyzet ideje alatt is, amikor írásban kellett kifejteni 

véleményünket ezzel kapcsolatosan is. Nagyon örülök, hogy ismételten visszakerült ez a téma és 

tudjuk ütköztetni az érveket. A frakció a szünetben arra az álláspontra jutott, hogy ezt a két napirendi 

pontot vegyük első olvasatnak és a következő rendkívüli ülésre hozzuk vissza. Addigra még egyszer 

át fogjuk ezeket a gondolatokat gondolni, mert itt egy olyan horderejű kérdésről beszélünk, ami utána 

megmásíthatatlan lesz nagy valószínűséggel. Mindkét oldal meghallgatta az érveket, és azt szeretném 

kérni, hogy próbáljuk érveinket pro és kontra ütköztetni, amivel esetleg meg tudjuk változtatni a 

másikat. Ne egyből egy negatív letámadás legyen, mert kicsit ezt éreztem. Ezeknek a döntéseknek, 

előkészítéseknek az a lényege, hogy elmondjuk, ki hogyan látja. Javasolom, hogy mindkét napirendet 

vegyük első olvasatnak és a következő rendkívüli ülésen nem kell majd olyan hosszan foglalkozni a 

témával és döntünk vagy így, vagy úgy.  

 

Herczeg Zsolt: Úgy gondolom, hogy itt elhangzottak érvek pro és kontra. Úgy gondolom, ez egy 

korrekt vita volt. Jegyző urat kérdezem, ha jövő héten születik döntés, az még nem probléma? 

 

dr, Enyedi Mihály: A megyeházán várják a döntést, ha kapunk egy neheztelést, azt majd én magamra 

vállalom.  

 

Herczeg Zsolt: Elfogadom, hogy ez most első olvasat legyen, Kovács Attila módosító javaslatát 

teszem fel szavazásra. 

 

A képviselő-testület 9 igen 3 nem szavazattal a módosítást elfogadta az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

138/2021.(IX.30.) képviselő-testületi határozata 

 

A Mezőtúr, külterület Nagykúria 0177/2 és 0177/3 hrsz.-ú ingatlanokra vonatkozóan elfogadott 

övezeti besorolás tervezett változásának a megyei területrendezési tervben történő 

módosításának kezdeményezéséről 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – az előterjesztést első olvasatnak tekinti.  

 

 

A polgármester határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Szűcs Dániel alpolgármester, Helyben 
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3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Városüzemeltetési Osztály, Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

8. Farkas Edit főépítész 

9. CSE 14 Áramtermelő Kft. (1113 Budapest, Bocskai út 134-146. C. ép. 3. em.) 

 

 

10.napirendi pont 

 

A Mezőtúr, külterület 0642/5, 0658, 0669/1, 0669/2, 0669/3, 0673/1, 0673/2, 0673/3, 0676/6, 

0676/7, 0676/8, 0648/9, 0648/10 hrsz.-ú ingatlanokra vonatkozóan elfogadott övezeti besorolás 

tervezett változásának a megyei területrendezési tervben történő módosításának 

kezdeményezéséről 

 

Herczeg Zsolt: A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság 5 igen, 6 nem szavazattal 

nem javasolja elfogadásra az előterjesztést a képviselő-testületnek.  

Az ügyrendi bizottság 1 igen 1 nem szavazattal nem hozott döntést. 

 

Kovács Attila módosító javaslatát teszem fel szavazásra, hogy a képviselő-testület az előterjesztést 

tekintse első olvasatnak.  

 

A képviselő-testület 9 igen 3 nem szavazattal a módosítást elfogadta és az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

139/2021.(IX.30.) képviselő-testületi határozata 

 

A Mezőtúr, külterület 0642/5, 0658, 0669/1, 0669/2, 0669/3, 0673/1, 0673/2, 0673/3, 0676/6, 

0676/7, 0676/8, 0648/9, 0648/10 hrsz.-ú ingatlanokra vonatkozóan elfogadott övezeti besorolás 

tervezett változásának a megyei területrendezési tervben történő módosításának 

kezdeményezéséről 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján - az előterjesztést első olvasatnak tekinti.  

 

 

A polgármester határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Szűcs Dániel alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Városüzemeltetési Osztály, Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

8. Farkas Edit főépítész 

9. MontEnergy-Alföld Kft. (1174 Budapest, Erdőtelek utca 36.)  
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11.napirendi pont 

 

Tájékoztató a 2021. augusztus 16. – 2021. szeptember 19. közötti időszak fontosabb 

intézkedéseiről és eseményeiről 

 

Herczeg Zsolt: Nagyon örülök, hogy a tervezett adóbevételeink realizálódtak szeptember közepéig és 

az évet úgy tudjuk zárni, hogy az adóbevételeink egy picit magasabb mértékben realizálódnak a 

tervezettekhez képest. 

 

Kovács Péter József: A Teleki Blanka Gimnázium felújítására a város nyert pénzforrást, hol tart most, 

mikorra várható a felújítás?  

 

Herczeg Zsolt: Nem a város nyerte a forrást, hanem az iskola fenntartója, a Karcagi Szakképzési 

Centrum. 1,4 milliárd körüli forrás áll rendelkezésre, de tekintettel arra, hogy a mindenki által ismert 

építőanyag árak és a kivitelezési díjak az elmúlt időszakban jelentős mértékben emelkedtek, ezért 

forrást kell még kérni a projekthez. A tervezési folyamat még zajlik, várhatóan jövő év szeptemberére 

költözik át a Teleki a Főiskola Oktatási Centrumába. Ekkor indulhat a beruházás mindkét épületnél, 

a volt orvosi rendelő is ebbe a projektbe fog tartozni.  

 

Batta Attila Viktor: Polgármester úr szeptember 13-án a Szolnokon a MÁK-nál TOP projektekről 

egyeztetett. Mit lehet erről tudni? 

 

Herczeg Zsolt: Ezen az egyeztetésen a Miniszterelnökség és a MÁK részéről is jelen voltak. A le nem 

zárt projektekről egyeztettünk. Arra voltak kíváncsiak, hogy milyen ütemben haladunk, mik a 

várakozások. Négy projektről beszéltünk. Nagyon szoros és gyors volt a tempó, mert még kérdéseket 

szerettem volna feltenni, de nem volt rá lehetőség. Kedden ismét a kollégákkal megyünk a MÁK-hoz 

egyes dolgokat egyeztetni a folyamatban lévő projektekkel kapcsolatban.  

 

dr. Siposné Varga Ildikó: Szeptember 4-ei hétvégén érkezett hozzám két kérés, hogy mikor elindult 

a STOP Soros és STOP Gyurcsány kampány, akkor szeptember 2-án és 3-án Polgármester urat a 

piacon,  Alpolgármester urat pedig a SPAR előtt standozni munkaidőben. Kérték tőlem, hogy nézzem 

már meg, hogy ez idő alatt volt-e szabadságon a kampányolás alatt? Itt a tájékoztatóban látom, hogy 

nem voltak szabadságon egyik napon sem. Van még egy úr, aki állítólag gyűjti ezeket az aláírásokat 

házról házra jár és ő is munkaidőben végzi ezt a tevékenységet.  

 

Herczeg Zsolt: Azt üzenném a Tisztelt Kérdezőknek, hogy Alpolgármester úr és az én munkaidőm is 

kötetlen. Ez azt jelenti, hogy nem napi 8 órát dolgozunk, hanem átlag 10-12 órát. Hétvégén is 

megyünk, minden programon ott vagyunk, ahová meghívnak bennünket.  

Amikor a közterületre kiállok, most például egy kampány miatt, akkor minden egyes esetben a 

mezőtúri állampolgárok különböző dolgokkal, problémákkal megkeresnek, egyben közterületi 

fogadóórát is tartok. Ott van velem a jegyzetfüzetem is, és ezeket a problémákat próbálom megoldani.  

 

Kovács Mihály: Polgármester úr az útügyi hatóságokkal egyeztetett a TOP-os kerékpárút 

projektekkel kapcsolatban. A Kertvárost érintő gyalogoshíddal kapcsolatban tenném fel a kérdésem 

azzal kapcsolatban, hogy le fog vonulni a kivitelező erről a gyalogoshídról. Ennek szeretném 

megkérdezni a lefolyását. Jó lenne, ha kitérnénk arra is, hogy a tél folyamán hogyan tudjuk biztosítani 

azon a le-feljárón a közlekedést, mert finom fogalmazva az elég rögös. Gondoskodni kell a feljárónak 

a kátyúzásáról, hogy kerékpárral, kerekesszékkel biztonságosan lehessen közlekedni rajta. Ennek a 

pénzügyi kifizetése rendben van-e?  
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Herczeg Zsolt: Minden héten, kedden van kooperációs egyeztetés, ahol a kivitelező, a műszaki ellenőr 

és a kollégáim ott vannak. Vannak olyan kardinális dolgok, ami azt indokolta, hogy Alpolgármester 

úrral mi is bementünk a megbeszélésre. A kivitelező néhány helyen a nyomvonal módosítását 

javasolta, a miatt voltunk korábban az útügyi hatóságnál Szolnokon. A nyomvonalváltozás érinti a 

polgármester hivatal déli oldalán rögtön az épület melletti szakaszt, a főterünket, ahogy elmegy a 

lámpáig és elkanyarodik északra a Kossuth Lajos utca felé. A Kórház előtt is van egy olyan javaslat, 

hogy a nagykapubejárót követően a kerékpárút bemenne a járdára. Most úgy van megtervezve, hogy 

menetirány helyesen a fasoron kívül van a befelé jövő ága a kerékpárútnak, a fasoron belül a járdában 

van a kifelé vezető része. Ezzel kapcsolatosan a kivitelezőnek az a javaslata, hogy egybe hozná a 

fasoron belülre és van pontosan annyi hely, ami sajnos a hídon nincs meg, hogy kerékpárút együtt és 

a járda egyben lenne, egy egységet alkotna, természetesen elkülönülten. A rendelkezésre álló hely a 

faltól a fákig adott, mely díszburkolattal lenne megcsinálva. A kórház előtt lévő rámpa úgy elveszi a 

helyet a meglévő járdától, hogy a kerékpárút terve szerinti nyomvonal között szinte nem is maradna 

járda, csak egy 50 cm-nyi. Ott két parkolót fel kell áldoznunk a kerékpárút megépítése miatt és utána 

kanyarodna be. Emiatt, hogy a hivatal déli részén is érintett a nyomvonalnak a módosítása, ezért jövő 

héten, kedden megyünk az útügyi hatósághoz és a kincstárhoz átbeszélni ezeket a dolgokat. A hídról 

levezető út felújítását sem lehet addig megvalósítani, amíg ezek az egyeztetések le nem zajlanak. 

Ebből fakadóan arra a következtetésre jutottunk, hogy a kivitelező a gyaloghídnál egy héten belül 

visszaadná a munkaterületet a téli időszakra. A gyaloghidat befejezi, amely aztán amikor a beruházás 

befejeződik, kerékpáros híd lesz, csak a KRESZ szabályai alapján a kerékpárúton lehet 

gyalogosközlekedés is. A hídon még a műgyanta rétegnek a felvitele van hátra és a két pillérrészt úgy 

helyre kell állítani, hogy ott balesetmentesen lehessen közlekedni. A balesetveszélyes helyeken a 

lyukakat a tél beállta előtt itt a gyalogoshídon ki kell javítani. A TRV Zrt. amikor az engedélyezési 

eljárás folyt nem írta elő az ivóvízvezeték kiváltását. Sajnos el kell mondanom, hogy a kollégáimnak 

sem tűnt fel, hogy a Kossuth Lajos utcában a kerékpár nyomvonalat érinti az a régi 50 éves azbeszt 

cement vízvezeték, amely időzített bomba. Azt nem lehet megtenni, hogy elkészítjük a kerékpárutat, 

aztán egy hét múlva a TRV Zrt. bont csőtörés miatt. Nem írta elő korábban, most viszont leírták, hogy 

ezt kérik. Most annak a lehetőségét keressük, hogy az ivóvízvezetéket újra kell építeni a Kossuth 

Lajos utcában, tehát kerékpárút kivitelezés ebben az évben már itt nem lesz. A Sugár úton a Telekom 

fogja elhelyezni a kábelek fektetését. A kerékpárút a déli oldalon megy, ott kell felbontani a járdát, 

elhelyezik a kábelt és új járda épül. Itt meg azért nem tud a kivitelező dolgozni. Jelen pillanatban a 

kerékpárúttal itt tartunk, de ez mind olyan fontos művelet, amelyet el kell végezni, így a kerékpárút 

befejezése kb. fél évvel később lesz. 

A TOP-os pályázatoknál a kivitelező benyújthat egy 30 %-os mértékű előlegbekérőt, melyet már ki 

is fizettünk a kivitelezőnek. Egy olyan cégről van szó, amelyről nem tudom elképzelni, hogy 

megszökne vagy levonulna a munkaterületről. Amikor 50 %-os készültséget ér el a munka, akkor 

kapjuk a következő számlát. Azután van egy 75 %-os és egy 100 %-os számlázás. Amikor a 75 %-ot 

és a 100 %-ot leszámlázza, akkor vonjuk le a 30 % előleget 15-15 %-onként. Úgy nem fizetünk ki 

összeget, hogy ne valósuljon meg a műszaki tartalom, ha kifizetünk, akkor a műszaki ellenőr eltolt 

valamit, de még így nem jártunk. A Petőfi utcában is az történt, hogy a kivitelező felvette az előleget, 

végzett egy kis munkát és levonult.  

 

Rózsa Endre Bertalan: Polgármester úr augusztus 24-én a Hortobágy-Berettyó főcsatornának a 

revitalizációjával kapcsolatosan a tervezővel egyeztetett. Szeretnék rákérdezni, hogy a hídnak a bal 

oldalán lévő területnél lesz-e egy gátmagasítás? Belefér-e ebbe a projektbe?  

 

Herczeg Zsolt: Múlt héten, pénteken voltam Gyomaendrődön, ahol a Körös gátkorona ünnepélyes 

projektzárása volt. Ott elhangzott, hogy Mezőtúrt nagyobb mértékben érintette, mint Gyomaendrődöt. 

Kb. 5 km-es szakaszon magasították meg a Körösnek a gátkoronáját és le is aszfaltozták, szépen 

megújult a gátőrház és a hozzátartozó raktárak, egyebek. Ez egy több mint 4 milliárd forint feletti 
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beruházás volt. Szabó János úr azt mondta, hogy részükről nem látnak esélyt arra, hogy forrást 

kapjanak erre a célra a Hortobágy-Berettyó kapcsán. Viszont van egy nagyon jó hír, hogy 

előkészületek alatt áll egy olyan átemelő műtárgy, ami itt a Hortobágy-Berettyón épülne meg a Körös 

csatlakozás előtt. Ennek az a jelentősége, hogy ha olyan vízszintek alakulnának ki, ami miatt 

homokzsákokkal kell védekezni, ezt megelőzendő egy olyan szintű átemelő épülne ki, amely 

biztosítaná a Hortobágy-Berettyó szabályzását és ezáltal Mezőtúr belterületét nem veszélyezteti az 

árvíz. A Hortobágy-Berettyó revitalizációja kapcsán a tervező olyan tervet készít, hogy a Berettyó ne 

öntsön ki az ott elhelyezett, megépült dolgokra. Ilyen szempontból nem is lesz létjogosultsága a 

Hortobágy-Berettyó főcsatorna gátkoronájának az emelésre, mert ezzel a több milliárdos 

beruházással a vízügy kezelni tudja ezt a problémát. Az árvízkapu rendben van, néhány évvel ezelőtt 

elkészült.  

 

 

12.napirendi pont 

 

Bejelentések 

 

dr. Siposné Varga Ildikó: Sérült gyermekek szülei megkerestek, hogy az egyház támogató szolgálata 

hord át Kisújszállásra, illetve más városokba sérült, fogyatékkal élő SNI-s gyermekeket. A busz 

teljesen tele van reggelente. Nagyon sok autistának más városban kijelölt helyen kell iskolába járnia, 

hiszen nagyon sokan nem bírják az általános rendszert. Igény volna még további buszoztatási 

lehetőségre. Ezt már két évvel ezelőtt is kérdezték tőlem, hogy van-e erre lehetőség? Több család is 

jelezte, hogy az édesanya nem tud elmenni dolgozni, mert reggel és délután hozza-viszi a gyermekét 

az iskolába.  Az önkormányzat tudna-e valamilyen segítséget biztosítani a gyermekeknek és a 

szülőknek? 

 

Herczeg Zsolt: Azt kellene tudnunk pontosan, hogy mennyi segítségre szoruló gyermek és szülő van, 

aki kíséri is a gyermekét az intézménybe. Kérem, hogy a szülők keressenek meg kérésükkel. Ha ezt 

felmérjük, utána a döntés a képviselő-testületé. Kiszámoljuk a költségeket és megnézzük, hogy a 

költségvetésünkből hogyan tudjuk ezt biztosítani. Bennem meg van a szándék a segítséghez. 

 

Kovács Attila: Megkeresett Takács Győző művész úr és elmondta, hogy hamarosan költöznie kell a 

Főiskoláról. Jelenleg a Főiskolán folyik az alkotó munkája, ott van berendezve pár helyiség. Jelen 

pillanatban készül egy Badár váza, amely közterületen lesz felállítva. Abban kérném a képviselő-

testület segítségét, hogy találjunk neki méltó helyet, hiszen a nevéhez fűződik a Takács tanyán a 

művésztelep elindítása, illetve nagyon komoly köztéri alkotásokat is készített. Úgy érzi, hogy 

annyival tartozik a városnak, ha már nem lesz, hogy a felhalmozott anyag, amit ott fog hagyni az 

épületben azt a városra hagyja. Ezzel hálálná meg az önkormányzat segítségét. Kérem a képviselő-

testületet, hogy amikor szerződés megkötésére kerül sor, akkor ebben támogasson.  

 

Herczeg Zsolt: A Sallai tanműhelybe költözne Takács Győző művész úr, de még ott vannak a Karcagi 

Szakképző Iskola tanulói. Korom Endre igazgató úrral kellene felvenni a kapcsolatot, hogy amikor 

ők beköltöznek a Főiskola U épületébe, akkor Takács Győző kiköltözne a helyükre, hogy ott végezze 

alkotótevékenységét. Képviselő úr említette, hogy a Kézművesházba is költözhetne Takács Győző. 

Kézművesház egy vadonatúj épület, de az nem ilyen fajta alkotómunkára való, azt más egyéb 

„tisztább” dolgokra is szoktuk használni.  

 

Rózsa Endre Bertalan: A Kézművesház milyen funkciót tölt be és milyen területeken hasznosítják? 
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Herczeg Zsolt: Több mindenre használjuk. Ott van a Túr-Tű Foltvarró Szakkör, a Hímző Szakkör, a 

tüdőszűrő és véradás is szokott lenni. A Kézművesház udvarára tervezzük elhozni a Galambászokat 

a Petőfi utca 5. szám alatti ingatlannak a hátsó részéből. Szabó András is szeretné megkapni a 

Galambászoktól a 3. helyiséget, hogy a téglagyűjteménye elférjen, amely komoly értéket képvisel 

városunkban. Időnként rendezvények is vannak a Kézművesházban, használjuk ezt az épületet és nem 

szeretném, ha lelaknánk.  

 

Herczeg Zsolt: Nyilvános ülésünk végére értünk, az ülést bezárom. Rövid szünet után zárt üléssel 

folytatjuk.  

 

 

                                                                     K.m.f. 

 

 

 

 

      Herczeg Zsolt              dr. Enyedi Mihály 

      polgármester          jegyző 
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